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Protokół LXIII 

Sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 21 września 2023 r. 

 

Obrady rozpoczęto 21 września 2023 o godz. 14:00. Ze względu technicznych zarządzono 

przerwę o godz. 15:15 do dnia 25 września 2023 r. do godz. 15:00.  

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków rady gminy. 

Obecni: 

1. Janusz Fifielski 

2. Joanna Grabowska 

3. Aleksander Hamerla 

4. Ewa Jeżewska 

5. Iwona Owieśna 

6. Piotr Pawlikowski 

7. Helena Przekwas 

8. Waldemar Raniszewski 

9. Sławomir Składanek 

10. Teresa Sztuczka 

11. Czesława Walkowiak 

12. Wioleta Warzocha 

13. Rafał Żelazek 

Nieobecni: 

1. Dominik Goliszek 

2. Małgorzata Wiśniewska 

 

Porządek obrad: 

1.  Sprawy organizacyjne: 

1) Otwarcie obrad LXIII sesji Rady Gminy. 

2) Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2023 rok, 

2) zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, 
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uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci o 

placówek oświatowych. 

3. Zamknięcie obrad LXIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka.  

 

Ad.1  

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady LXIII sesji Rady 

Gminy Zławieś Wielka i przywitał obecnych. Stwierdził, że na 15 osobowy skład rady w sesji 

uczestniczy 13 radnych i obrady są prawomocne.  

Przewodniczący zapytał się, czy ktoś radnych ma uwagi do porządku obrad. Nikt z radnych 

nie wniósł uwag do porządku obrad. Przewodniczący poinformował, że protokół z ostatniej 

sesji, czy LXII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka został zamieszczony na biuletynie 

informacji publicznej gminy Zławieś Wielka oraz w aplikacji eSesji i jest również dostępny 

na sali obrad. Nikt z radnych nie wniósł uwag do protokołu.  

 

Ad.2.1. 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Skarbnik o 

przedstawienie zmian w budżecie Gminy na 2023 r.    

Justyna Brzozowska – Skarbnik Gminy odczytała uzasadnienie do uchwały zmieniającej w 

sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2023 rok. 

Joanna Grabowska – Radna zapytała się w jakim celu ma zostać zakupiony ciągnik oraz do 

jakich działań? Również zapytała, dlaczego została kwota 100.000,00 zł z wału 

wibracyjnego? 

Jan Surdyka – Wójta Gminy odpowiedział, że stare pojazdy nie mają dużej mocy. Ciągnik, 

który został zakupiony przez Zakład Usług Komunalnych sprawdza się. Zakupiony pojazd 

będzie służył m.in. do koszenia trawy oraz do wału wibracyjnego. Wójt odpowiedział, że 

Rada Gminy zaplanowała wyższą kwotę 200.000,00 zł na wał wibracyjny, który miał być 

samojezdny. Natomiast ceny sprzętu podrożały.  

Joanna Grabowska – Radna zapytała, czy zakupiony wał będzie taki sam jak w Lasach 

Państwowych? 

Jan Surdyka –Wójt odpowiedział, że tak.  

Joanna Grabowska – Radna zapytał, czy zakup traktora był powodem do zwołania sesji 

nadzwyczajnej? 

Jan Surdyka –Wójta odpowiedział, że nie. Punkt 2 w podjęciu uchwał jest główną 

przyczyną. Pani Inspektor ds. oświaty przedstawi temat. 
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Joanna Grabowska – Radna zapytała, czy pozostali Radni mieli wcześniejszą możliwość 

zapoznania się z materiałami? 

Radni Gminy Zławieś Wielka – odpowiedzieli, że nie. 

Justyna Brzozowska – Skarbnik Gminy powiedziała, że główną przyczyną zmian w 

budżecie jest zadanie nr 1 z uzasadnienia. Poinformowała, że przy okazji wprowadziła do 

budżetu Gminy środki na podstawie decyzji m.in.  Wojewody Kujawsko-Pomorskiego, 

nagrody kuratora. 

Joanna Grabowska – Radna poinformowała, że na przeanalizowanie materiałów było 

bardzo mało czasu. Zapytała w sprawie pkt. 2 i 4 uzasadnienia, które dotyczy zadania 

inwestycyjnego „Rozbudowa ul. Sołeckiej w Starym Toruniu” z jakich środków zostanie 

pokryta brakująca kwota, czyli 430.000,00 zł? 

Justyna Brzozowska – Skarbnik Gminy odpowiedziała, że na pozostałą kwotę zwiększamy 

deficyt budżetowy. Wynika to z tabelek, które znajdują się w załącznikach. 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, czy pozostałe środki kredytujemy? 

Justyna Brzozowska – Skarbnik Gminy odpowiedziała, że tak.  

Ewa Jeżewska – radna zapytała się, co zmieniło się w sytuacji, aby przekonać radnych do 

kontrowersyjnego zadania „Rozbudowy ul. Sołeckiej w Starym Toruniu”? 

Jan Surdyka – Wójt Gminy odpowiedział, że to nie jest zadanie kontrowersyjne. Odbyło się 

spotkanie Prezydium Rady Gminy, a później z firmą. Inwestor sam wybudował kanalizację i 

przekazał na rzecz gminy, zobowiązał się, że jego podatki będą wpływały do Urzędu 

Skarbowego, a procent do naszej gminy. Zameldował się również w naszej gminie.  

Joanna Grabowska – Radna zapytała, od kiedy wykonujemy zadania takie jak budowa 

ulicy bez wsparcia finansowego w tak nagłym trybie? 

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że to nie jest nagły tryb. Temat budowy ulicy Sołeckiej 

był już w ubiegłym roku, natomiast nie było na to środków. Inwestor prosi o drogę, ponieważ 

ludzie, którzy przyjeżdżają oglądać domy zauważają tylko jedną drogę, to warunki drogowo-

techniczne są dla nich ważne.  

Joanna Grabowska – Radna zapytała, czy w porozumieniu z inwestorem jest zapisane, że 

będzie procent z podatku będzie wpływał do naszej gminy zawsze?  

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że nie ma takiego zapisu. Natomiast czy zawsze to nie 

wiadomo, ale pewne jest, że przez 10 lat.  

Joanna Grabowska – Radna odpowiedziała, że cały podatek nie wpływa do gminy, tylko 

jakiś procent. Jest to nie pewny dochód, ponieważ inwestor może zmienić miejsce 

zameldowania. Budowa drogi jest drogą kolejną, gdzie pierwsze drogi jeszcze czekają. 
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Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że gmina buduje drogi m.in. w Łążynie, w Złejwsi Małej, 

ścieżkę rowerową.  

Czesława Walkowiak – Radna zapytała, czy z budżetu nie można wykreślić punktu 

„Budowa ulicy Sołeckiej w Starym Toruniu”? Na wielu drogach gminnych jest dużo dziur. 

Zapytała, dlaczego gmina nie buduje dróg innym inwestorom, gdzie jest o wiele więcej 

mieszkańców? 

Sławomir Składanek – Radny powiedział, że ma wrażenie, że słyszał już to gdzieś: 

porozumienie z gminą, przyjęcie infrastruktury. Będzie to samo jak w Czarnowie. 

Mieszkańcy będą mieli pretensje tylko do gminy, a nie do inwestorów.  

Joanna Grabowska – Radna zgłosiła, że chciałaby zobaczyć plan drogi.  

Jan Surdyka – Wójt odpowiedział, że w tej chwili nie jest w stanie pokazać tego planu.  

 

O godz.1440 z sali obrad wyszła Radna Iwona Owieśna. 

 

Ewa Jeżewska – Radna złożyła wniosek o wykreślenie z projektu zmieniającej uchwały w 

sprawie budżetu gminy na 2023 rok punktu nr 2 dotyczącego „Rozbudowa ul. Sołeckiej w 

Starym Toruniu”.  

 

O godz.1442 na salę obrad wróciła radna Iwona Owieśna. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie złożony 

wniosek o wykreślenie z punktu 2 zadania inwestycyjnego "Rozbudowa ul. Sołeckiej w 

Starym Toruniu " w zmieniającej uchwale w sprawie budżetu gminy na 2023 rok.  

 

Głosowano w sprawie: 

złożonego wniosku przez Radną Ewę Jeżewską o wykreślenie z punktu 2 nowego zadania 

"Rozbudowa ul. Sołeckiej w Starym Toruniu " w zmieniającej uchwale w sprawie budżetu 

gminy na 2023 rok 

 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta Warzocha, Rafał Żelazek 

PRZECIW (1) 

Helena Przekwas 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Janusz Fifielski, Aleksander Hamerla, Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski,  

NIEOBECNI (2) 

Dominik Goliszek, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania wniosek Radnej – Ewy Jeżewskiej o wykreślenie z punktu 2 

"Rozbudowa ul. Sołeckiej w Starym Toruniu " w zmieniającej uchwale w sprawie budżetu 

gminy na 2023 rok został przyjęty. 

 

Sławomir Składanek – Radny zwrócił uwagę, że w aplikacji eSesja jest problem z 

dźwiękiem.  

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy przerwał obrady LXIII sesji Rady 

Gminy Zławieś Wielka z przyczyn technicznych. 

 

Ze względu na problemy techniczne część protokołu sesji z dnia 21 września 2023 r. została 

ograniczona do niezbędnego minimum.  

Wznowiono obrady LXIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka dnia 25 września 2023 o godz. 

15:00, a zakończono o godz. 15:05 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków rady gminy. 

Obecni: 

1. Janusz Fifielski 

2. Dominik Goliszek 

3. Joanna Grabowska 

4. Aleksander Hamerla 

5. Ewa Jeżewska 

6. Iwona Owieśna 

7. Piotr Pawlikowski 

8. Helena Przekwas 
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9. Teresa Sztuczka 

10. Czesława Walkowiak 

11. Wioleta Warzocha 

12. Rafał Żelazek 

Nieobecni: 

1. Waldemar Raniszewski 

2. Sławomir Składanek 

3. Małgorzata Wiśniewska 

 

Ad.1  

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady LXIII sesji Rady 

Gminy Zławieś Wielka i przywitał obecnych. Stwierdził, że na 15 osobowy skład rady w sesji 

uczestniczy 12 radnych i obrady są prawomocne.  

 

Ad.2.1. 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Skarbnik o 

przypomnienie zmian w budżecie Gminy na 2023 r. 

Justyna Brzozowska – Skarbnik Gminy odczytała uzasadnienie do zmieniającej uchwały w 

sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2023 rok. 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś z Radnych chciałby 

zadać pytanie. 

Joanna Grabowska – Radna zapytała, czy w projekcie uchwały zostały usunięte dwa punkty 

w sprawie rozbudowy ul. Sołeckiej w Starym Toruniu? 

Justyna Brzozowska – Skarbnik Gminy odpowiedziała, że tak. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zmieniającą 

uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2023 rok. 

 

Głosowano w sprawie: 

budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2023 rok 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, 

Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Teresa Sztuczka, Czesława Walkowiak, Wioleta 

Warzocha, Rafał Żelazek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Janusz Fifielski 

NIEOBECNI (3) 

Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXIII/418/2023 w 

sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2023 rok. 

 

Ad.2.2. 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Inspektor ds. oświaty o 

przedstawienie projektu zmieniającej uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu 

pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci 

o placówek oświatowych. 

Alina Khalaf – Inspektor ds. oświaty odczytała uzasadnienie do projektu uchwały  sprawie 

ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu kosztów 

przewozu niepełnosprawnych dzieci o placówek oświatowych. 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. Zapytał się, czy ktoś 

z radnych ma pytania. Nikt z radnych nie zgłosił pytał. Przewodniczący Rady Gminy zamknął 

dyskusję. 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zmieniającej 

uchwałę w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy 

obliczaniu zwrotu kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci do placówek oświatowych. 

 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu kosztów 

przewozu niepełnosprawnych dzieci do placówek oświatowych 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Aleksander Hamerla, Ewa Jeżewska, 

Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Teresa Sztuczka, Czesława 

Walkowiak, Wioleta Warzocha, Rafał Żelazek 

 

NIEOBECNI (3) 

Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Małgorzata Wiśniewska 

 

W wyniku głosowania Rada Gminy Zławieś Wielka podjęła uchwałę nr LXIII/419/2023 w 

sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu 

kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci do placówek oświatowych. 

 

 

Piotr Pawlikowski – Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady LXIII sesji Rady 

Gminy Zławieś Wielka. 

 

 

  

Przewodniczący 

Rady Gminy Zławieś Wielka 

 

(-) Piotr Pawlikowski 

 

 

 

 

 

Przygotował(a): Julita Wołowska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


